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Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlésének 

2022. március 23-án megtartott rendkívüli üléséről 
 
 
Jelen vannak:   Szemereyné Pataki Klaudia polgármester,  

Dobos József, Dr. Fekete Gábor Domicián, Józsa Bálint, Király 
József, Lejer Zoltán, Lévai Jánosné, Nemcsik Mátyás Ferenc, Dr. 
Papp Zoltán, Pászti András, Szőkéné Kopping Rita, Dr. Sztachó-
Pekáry István, Dr. Tóth Szilárd, Török Józsefné és Dr. Vancsura 
István képviselők (15 fő) 

 
 
Igazoltan van távol: Engert Jakabné, Gaál József, Falu György Tamás, Dr. Homoki 
Tamás és Dr. Szeberényi Gyula Tamás alpolgármesterek, Bodrozsán Alexandra, 
Leviczky Cirill, Sipos László és Kósa József képviselők (6 fő) 
 
Jelen vannak továbbá: 

Dr. Mayer Endre jegyző, 
Dr. Temesvári Péter aljegyző, 
Dr. Orbánné Veres Ildikó, a Szervezési Osztály vezetője, 
Szabóné Pataki Gyöngyi, a Szervezési Osztály csoportvezetője, 
Hörcsök Imre külső bizottsági tag, valamint a meghívottak, 
újságírók és érdeklődő állampolgárok. 

 
 

* * * 
 
Szemereyné Pataki Klaudia:  
 
Köszöntöm a megjelenteket a közgyűlés mai rendkívüli ülésén. 
A reggeli jelentést szeretném megosztani önökkel.  

Az ún. „kis Platán Idősek Otthona” épületéből a menekültek kiköltöztek. Homokbánya 
épületében és a Boutique Hotelben jelen pillanatban 87 fő van. Homokbányán 15 
felnőtt és 34 gyermek van. A gyermekek napközbeni foglalkoztatása kettő szolgálat 
által működik. A városban kb. 200 fő van még elhelyezve. Az idegenrendészet 2022. 
03. 07 – 03. 22. között 115 főt regisztrált Kecskeméten hivatalosan, akik igénybe 
veszik azokat a szolgáltatásokat, amelyeket a rendelet biztosít. Az ENSZ-től tegnap 
helyszíni ellenőrzést kaptunk és megvizsgálták hogyan látjuk el a menekülteket.  Az 
ENSZ telefonon rendkívüli megelégedéséről tájékoztatott, hogy ilyen ellátást és ilyen 
komplex szolgáltatást egyetlen egy helyen sem láttak. Azt gondolom, hogy ilyen 
szempontból érdemes elfogadnunk és elismernünk, hogy közösen elvégeztük ezt a 
feladatot. Vállalkozói kezdeményezésre kilenc kamion indult el március 11-én Lviv-
be. A tegnapi napon elindult a Menekültügyi Pont is. A kormányhivataltól támogatást 
kaptunk, a megállapodásunknak megfelelően mind technikai eszközökben, mind 
személyi állomány tekintetében. A tegnapi napon a Gondoskodó Szolgálat Kápolna 
utcai telephelyén már volt is ügyintézés. Március 15-én Beregszász polgármesterétől 
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kaptam még egy levelet, amelyben a városi vízhálózat karbantartásában felmerült 
technikai problémákban kért további segítséget. Ebben két lépés is történt. A 
kormány Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter képviseletében 66 millió 
forint támogatást biztosított a vízellátás zavartalan működésére. A BÁCSVÍZ Zrt-vel 
egyeztetve egy Mazda haszongépjármű szervízautót tudunk a város rendelkezésére 
bocsátani, amelynek az ügyintézése elindult.  

Tegnap 6 fő jelentkezett állásra. A kamara a beérkezett igények alapján az 
egyeztetést megindította. Többen vannak, akik véglegesen rendezkednek be, 
munkahelyet, óvodát és iskolát keresnek. A héten mérjük fel, hogy a gyermekek 
közül kiket tudunk óvodába és iskolába elhelyezni.  

Az adományok tekintetében borzasztó nagy csendesedés látszódik. Az elmúlt hetek 
kezdeti fellángolása csökkenni látszik. Adományokkal kapcsolatban szeretném 
felhívni mindenki figyelmét, hogy továbbra is népszerűsítsük és figyeljünk oda. 
Beregszász polgármestere kérte, hogy az adományokat ne ömlesztve, hanem 
szortírozva vigyük. A szortírozásban egységcsomagokat jelölt meg, amelyben 2 fő 
részére 2 hétre elegendő csomagok kiszállítása lenne célszerű, mivel a városban 
zömében idősek maradtak. Ez nekünk is segítség lenne, mert az önkénteseknek az 
adományponton nem kellene szortírozni. Az egységcsomag tartalma: liszt, rizs, olaj, 
cukor, só, tészta, azonnal fogyasztható konzerv, vagy csak olyan, ami melegítést 
igényel. Az adományra vonatkozó igényüket erre jelezték. A vonalunk továbbra is él, 
a számlaszámunk nyitott. A számlára gyűlnek az összegek, amelyről dönteni kell 
majd, hogy hova és milyen módon utaljuk tovább. A számlán lévő összeg jelenleg 1,5 
millió forint körül van.  

Minden nap egyeztetünk, s heti egyeztetés van a többi társszervvel, hogy milyen új 
problémák és milyen új helyzetek merülnek fel.  

Megállapítom, hogy az ülés határozatképes; a 21 fős képviselőtestületből az ülés 
kezdetén 15 fő van jelen.   

A Szövetség a Hírös Városért Egyesület 2022. március 8. napján benyújtott egy 
rendkívüli közgyűlés összehívására irányuló kezdeményezést, amelyet március 21-
én kelt levélben az 1. és 2. napirendi pont tekintetében megerősítettek. Ennek 
megfelelően rendkívüli közgyűlést hívtam össze a mai napra. A mai ülésen kettő 
napirendi pontunk van, amelyet a Szövetség a Hírös Városért Egyesület 
kezdeményezett.  

Dr. Fekete Gábor:  

Az elmúlt ülésen mi ezzel a kettő napirendi ponttal kapcsolatban álláspontunkat 
kifejtettük. A továbbiakban mi a közgyűlésen nem szeretnénk részt venni.    

(Dr. Fekete Gábor Domicián, Lévai Jánosné, Nemcsik Mátyás Ferenc, Dr. Papp Zoltán, Pászti András, 
Dr. Sztachó-Pekáry István képviselők az üléstermet elhagyják.) 

Szemereyné Pataki Klaudia:  

Megállapítom, hogy az ülés nem határozatképes; a 21 fős képviselőtestületből az 
ülésen 9 fő van jelen. A Szövetség a Hírös Városért Egyesület által javasolt napirendi 
pontokat így nem tudjuk megtárgyalni.  
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Király József ügyrendi hozzászólalása:  

Szomorú vagyok, amikor ilyen helyzet elé állították Kecskemét városát azok az 
emberek, akik most kivonultak a teremből. Javaslatunk semmi másról nem szól, 
minthogy olyan politikai állásfoglalást tegyünk, amit a március 10-ei közgyűlésen is 
elmondtam. A parlament március 10-én délután 5 pontban elfogadta az orosz 
agressziót elitélő nyilatkozatot. A nyilatkozatot elhoztam, amelyet nem kívánok 
felolvasni. A nyilatkozat az országgyűlés honlapján megtalálható. A nyilatkozatot a 
Fidesz frakció terjesztette be és azt mindenki elfogadta. Sajnálom, hogy erre nem 
vagyunk képesek. Az Európai Unióhoz tartozó országban egy olyan város, amely az 
Európai Unió előnyeit élvezi. Nem beszélve arról, hogy a legnagyobb előnye, hogy 
Európában a NATO-n keresztül biztosítsa a békét. Nem értem, hogy nem lehet ilyen 
politikai nyilatkozatot tenni, akkor amikor ez nagyon egyértelmű és egyre 
egyértelműbb, ahogyan haladunk előre ebben a vészjósló időben. Látjuk azt, hogy az 
orosz agresszor nem csak az ő általa korábban hangoztatott katonai beavatkozásról 
beszél.  Látjuk azt, hogyan öli le azokat az ártatlan civileket, akiknek semmi köze 
sincs a kirobbantott háborúhoz. Ennek vagyunk az elszenvedői és hosszú ideig azok 
leszünk is. Ez megmutatkozik a menekültkérdésben, illetve a világ rendje is felborult. 
A gazdasági fellendülést, amivel lehetett volna tovább élni megszenvedjük itt 
Kecskeméten is.  

Szemereyné Pataki Klaudia:  

Az ülést bezárom. Köszönöm a megjelenésüket.  
 
 
 

K. m. f. 
 
 
   
 
 
 
Szemereyné Pataki Klaudia s.k.          Dr. Mayer Endre s.k.   
             polgármester                      jegyző   


